
 

 

Til Folketinget – Beskæftigelsesudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 345 af 2. juli 2024 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Charlotte Munch (DD). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Søren Schou 

  

3. september 2024 
J.nr. 2024 - 5578 

 

Offentligt
BEU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 345

Beskæftigelsesudvalget 2023-24Offentligt
BEU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 342

Beskæftigelsesudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren forklare, hvorfor selvstændige i dag selv skal indberette udgifter til syge-

dagpengeforsikring til SKAT for at få fradrag, og vil ministeren tage initiativ til, at denne 

indberetning automatiseres med henblik på at reducere de administrative byrder for de 

selvstændige erhvervsdrivende.  

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Folketinget har ved lov nr. 792 af 28. juni 2013 indført en bestemmelse i ligningslovens 

§ 13 A, hvorefter selvstændige og medarbejdende ægtefæller har mulighed for at fradrage 

præmiebetalinger til syge- og arbejdsskadeforsikringer til sikring af dem selv som et lig-

ningsmæssigt fradrag. Dette skal ske ved oplysning til Skattestyrelsen. 

 

Bestemmelsen har virkning for indkomståret 2014 og frem, jf. lov nr. 93 af 29. januar 

2014, § 8.  

 

For at kunne automatisere oplysningerne om præmiebetalingerne vil det kræve en hjem-

mel, der indfører indberetningspligt. Det vil endvidere være nødvendigt at ændre i it-sy-

stemet, som i dag fx modtager indberetninger vedr. præmie til privattegnede arbejdsløs-

hedsforsikringer fra forsikringsselskaber. Omfanget af disse ændringer er ikke afklaret. 

Der vil dertil skulle laves ændringer til årsopgørelsen for at sikre, at data om disse indbe-

retninger kan komme korrekt på årsopgørelsen for de selvstændigt erhvervsdrivende eller 

medarbejdende ægtefæller.  

 

Det vil desuden kræve, at de indberetningspligtige, fx Udbetaling Danmark, samt andre, 

der tilbyder disse forsikringer, skal tilpasse deres it-systemer. Disse indberettere vil derfor 

blive pålagt en byrde for at kunne indberette data om disse præmier (udgifter). Skattesty-

relsen har ikke data på, hvor stor en administrativ byrde det vil være for de indberetnings-

pligtige.” 

 

Endelig skal det fremhæves, at Skatteforvaltningen i øjeblikket gennemfører en række 

store, komplekse it-udviklingsprojekter, som de kommende år lægger beslag på Skattefor-

valtningens it-udviklingskapacitet. It-understøttelsen skal derfor prioriteres sammen med  

andre højt prioriterede it-udviklingsopgaver i Skatteforvaltningen.  

 

Der er ikke aktuelle overvejelser om at indføre den omtalte hjemmel og de dertilhørende 

ændringer i it-systemerne.  
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